
 

 

 

Zápis ze zasedání UR HF JAMU dne 3. 12. 2021 
 
Přítomni: prof. Barbara Maria Willi, Ph.D., prof. PhDr. Jindřiška Bártová, prof. MgA. Jan 
Jiraský, Ph.D., prof. MgA. Ing. Ivo Medek, Ph.D., prof. MgA. Jindřich Petráš, doc. Mgr. Juraj Bartoš, 
doc. Mgr. Ing. MgA. Dan Dlouhý, Ph.D., doc. PhDr. Květoslava Horáčková, Ph.D., doc. MgA. Vít 
Spilka, doc. MgA. Šmukař, doc. Jiří Zahrádka, Mgr. Václav Božek, CSc., MgA. Pavel Maňásek, Aleš 
Pohanka  

Omluveni: prof. PhDr. Leoš Faltus, prof. MgA. Miloslav Jelínek, prof. Ivan Klánský, prof. Mgr. Václav 
Kunt, prof. MgA. Martin Opršál, prof. PhDr. Miloš Štědroň, CSc., prof. Alena Štěpánková-Veselá, 
prof. Mgr. Jan Zbavitel, doc. Ing. MgA. Lucie Pešl Šilerová, Ph.D., Mgr. Marie Gajdošová 

Hosté: prof. Jiří Doležel, doc. MgA. Jana Goliášová, doc. Mgr. Jana Ryšánková, MgA. et Mgr. Marek 
Valášek, Ph.D., MgA. Radim Pančocha, Michal Vala 

 

1) Zahájení 

- Paní děkanka Willi zahájila schůzi UR, všechny přítomné přivítala a představila nové členy UR 
HF JAMU – doc. PhDr. Květoslavu Horáčkovou, Ph.D., Mgr. Václava Božka, CSc. a Aleše 
Pohanku. Členové UR poté jednomyslně schválili program zasedání. 

 

2) Habilitační řízení: přednáška MgA. et Mgr. Marka Valáška, Ph.D.: 

- Děkanka stručně představila uchazeče, předsedkyně habilitační komise prof. Bártová 
seznámila UR s kladným stanoviskem komise, která pracovala ve složení: předsedkyně 
prof. Bártová (HF JAMU), členové: prof. Chvála (AMU), doc. Mgr. Baxa (AMU), 
prof. Juhaňáková (HF JAMU), doc. Pančík (em. Dirigent ND Brno). 

- Poté byly přečteny oponentské posudky MgA. Tomaštíka, Ph.D., Mgr. et Mgr. Koňárka 
a prof. PaeDr. Koláře. 

- MgA. et Mgr. Valášek, Ph.D. vystoupil se svou přednáškou „Dirigování jako východisko 
umělecké a pedagogické práce v profesionálním a amatérském prostředí“, po které 
následovala diskuse. 

- V tajném hlasování bylo z 14 přítomných z celkového počtu 24 členů UR HF 14 pro, 0 proti 
a 0 neplatných. Toto rozhodnutí UR bude postoupeno rektorovi JAMU. 

 

3) Habilitační řízení: přednáška MgA. Radima Pančochy: 

- Děkanka stručně představila uchazeče a předseda habilitační komise prof. Doležel seznámil 
UR s kladným stanoviskem komise, která pracovala ve složení: předseda prof. Doležel 
a členové: doc. Lichnovská (HF JAMU), MgA. Mareček, Ph.D. (Česká filharmonie), 
MgA. Kahánek (AMU), MgA. Sekera (AMU). 

- Poté byly přečteny oponentské posuky em. prof. Dratvové, doc. Mgr. Ryšánkové 
a MgA. Marečka, Ph.D. 

- MgA. Pančocha vystoupil se svou přednáškou „Interpretace vybraných skladeb pro flétnu 
a klavír z pohledu pianisty“, po které následovala diskuse. 

- V tajném hlasování bylo z 14 přítomných z celkového počtu 24 členů UR HF 11 pro, 0 proti 
a 3 neplatných. Uchazeč nezískal potřebný počet hlasů, a proto nesplnil podmínky pro 



 

 

 

úspěšné habilitování. Umělecká rada doporučuje zvážit důkladné propojení interpretační 
a pedagogické reflexe na dané téma (fokusování na vytyčené obsahové oblasti). 

 

4) Habilitační řízení: zahájení řízení PhDr. Miroslava Pudláka, CSc. 

- Děkanka stručně představila uchazeče PhDr. Pudláka, CSc. (OA na Katedře hudební teorie 
Hudební fakulty AMU). 

- Byla navržena komise ve složení: předseda prof. MgA. Ing. Ivo Medek, Ph.D. (KKDOR HF 
JAMU, prorektor JAMU) a členové: prof. MgA. Mgr. Vít Zouhar, Ph.D. (Pedagogická fakulta 
UP Olomouc, prorektor), doc. MgA. Slavomír Hořínka, Ph.D. (vedoucí Katedry skladby HAMU 
Praha), doc. MgA. Mgr. Michal Rataj, Ph.D. (Katedra skladby HAMU Praha), 
doc. MgA. Jaroslav Šťastný, Ph.D. (KKDOR HF JAMU) 

- Z 24 členů UR HF JAMU bylo přítomno 14, pro bylo 14, proti 0 a neplatných 0. 

 

5) Habilitační řízení: návrh na nového člena komise MgA. Petra Špačka, Ph.D.: 

- Na UR HF JAMU 18. 9. 2020 byla navržena komise ve složení: předsedkyně: 
prof. PhDr. J. Bártová (HF JAMU), členové: doc. Z. Šmukař (HF JAMU), prof. I. Kusnjer 
(HAMU Praha), doc. V. Richter (PdF MU Brno) a MgA. J. Kyselák (PdF Hradec Králové). 

- Vzhledem k odmítnutí členství MgA. Kyseláka byl navržen nový člen komise: doc. Marek 
Sedláček, Ph.D. (vedoucí Katedry hudební výchovy Pedagogické fakulty MUNI) a jako 
náhradník doc. Jaroslava Jánská. 

- Z 24 členů UR HF JAMU bylo přítomno 14, pro bylo 14, proti 0 a neplatných 0. 

 

6) Akreditace 

- Děkanka předala slovo proděkance doc. Goliášové, která Umělecké radě představila 
akreditační spisy následujících studijních programů: 

• Bakalářský studijní program Hra na varhany a duchovní hudba. 

• Magisterský navazující studijní program Hra na varhany. 

• Doktorský studijní program Interpretace a teorie interpretace v prezenční 
i kombinované formě. 

• Magisterský pětiletý studijní program Klavírní interpretace. 

• Bakalářský studijní program Klavírní pedagogika v kombinované formě. 

- Prof. Štědroň se vyjádřil kladně ke všem akreditacím přes e-mail. 

- Doc. Šmukař vyjádřil své díky doc. Goliášové za vynikající přípravu. 

- Doc. Dlouhý vyjádřil připomínku k doktorskému studijnímu programu Interpretace a teorie 
interpretace, která bude do spisu zapracována. 

- Doc. Šmukař měl další dotazy ohledně doktorského studijního programu, které byly 
doc. Goliášovou zodpovězeny. 

- Z 24 členů bylo na jednání o akreditacích přítomno 12 a hlasovali následovně: 

• Bakalářský studijní program Hra na varhany a duchovní hudba: jednomyslně 
schváleno. 



 

 

 

• Magisterský navazující studijní program Hra na varhany: jednomyslně schváleno. 

• Doktorský studijní program Interpretace a teorie interpretace v prezenční 
i kombinované formě: jednomyslně schváleno. 

• Magisterský pětiletý studijní program Klavírní interpretace: jednomyslně schváleno. 

• Bakalářský studijní program Klavírní pedagogika v kombinované formě: jednomyslně 
schváleno. 

 

7) Různé 

- Děkanka předala prof. Bártové květinu a pogratulovala jí k udělení Ceny města Brna za rok 
2021. 

- Děkanka představila UR návrh spolupráce s Festivalem Janáček. 

- Proběhla diskuse ohledně možností konání dalších UR, které by se mohly konat hybridní 
formou. 

- Prof. Medek navrhl zřízení čestných členství v UR. 

- Paní děkanka všem poděkovala za účast a podněty k diskusi a popřála všem hezké adventní 
dny. 

 

 

O termínu další UR se bude hlasovat přes Doodle. 

 

 

 

Zapsala     Verifikovala 
Mgr. Veronika Ďásková     prof. Barbara M. Willi, Ph.D. 
     děkanka HF 


